
Voksen- og plejeudvalget 31-08-2021

Dialogmøde med handicaprådet, kl. 15.45-16.30 

21/76 Åben Sag 

Sagsgang 

VPU 

Sagsfremstilling 

Voksen- og plejeudvalget afholder dialogmøde med handicaprådet tirsdag den 31. august 2021, kl. 

15.45-16.30. 

 

Der er følgende dagsorden til mødet: 

1. Budget 2022: 

o Normering på sociale bosteder 

o Pulje til idræt og motion for handicappede borgere 

o Varige handicapboliger med separat mulighed for sovetemperatur 

2. Udpegning til handicaprådet i valgperioden 2022-2025 

3. VUM og ledsagelse 

4. Overgangen fra barn til voksen – herunder samarbejde på tværs af fagudvalg  

5. Fokus på indsats for, at flere med fysisk og psykisk handicaps kommer i arbejde. Især unge. 

 

Fra handicaprådet deltager Peter Hjulmand, Kåre Lehmann Laursen, Alice Brask og Winnie Joan 

Åkesson. 

Beslutning i Voksen- og plejeudvalget den 31-08-2021 

Ad. 1 

Formand for voksen- og plejeudvalget Lars Møller gennemgik den budgetskitse, der er udsendt med 

dagsordenen til mødet i økonomiudvalget den 3. september 2021. 

 

Handicaprådet finder det positivt, at der tilføres midler til socialområdet. Men samtidig finder rådet 

det uhensigtsmæssigt, at effektiviseringsbidraget fastholdes, da det reelt reducerer størrelsen på den 

budgetstigning, der finder sted på socialområdet.  

 

Derpå blev en udmøntningen af budgetudvidelsen drøftet. 
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Ad. 2 

Handicaprådet orienterede om, at det for mange patientforeninger er vanskeligt at finde kandidater 

til rådet. Udpegningen af medlemmer fra kommunalbestyrelsen til handicaprådet blev fremhævet 

som godt og vigtigt for at sikre dialogen mellem brugerrepræsentanter og politikere.  

 

Ad. 3 

Drøftet. Handicaprådet fremhævede, at gennemgangen af sagsbehandlingsredskabet VUM på et 

møde i rådet var positiv, og der er generelt enighed om, at det er et godt redskab.  

 

Ad. 4 

Vigtigheden af samarbejde i forhold til overgangen fra ung til voksen blev drøftet. Det blev 

samtidig nævnt, at der også er fokus på dette i arbejdet med helhedsorienteret sagsbehandling. 

 

Ad. 5 

Handicaprådet orienterede om en undersøgelse, der viser, at der er penge sparet ved, at unge med 

handicap kommer i arbejde. Det blev drøftet, at det er vigtigt at afsøge mulighederne for 

beskæftigelse til handicappede borgere.  

 

Fra handicaprådet deltog Peter Hjulmand, Kåre Lehmann Laursen og Alice Brask.  

 

Bilag: 
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